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Artium, Blåhøj Skole og Dalgasskolen 

Referat af skolebestyrelsesmødet tirsdag den 12.09.23 kl. 18.30 
Mødet blev afholdt på Artium 

 

Til stede:  

- medlemmer:  Tanja, Morten, Brian, Louisa, Susanne 

- suppl.: Peter 

- personale: Jeanette, Tonny, Kirsten 

- ledelse: Helene, Susanne.  

- elever: Cecilie 6.a Dalgas, Henrietta 6.x Blåhøj 

 

Fraværende: Rikke, Kenneth, Diana, Cecilie 9.h Artium, Lærke 6.b Dalgas 

 

Forældreinformation: Helene 

 

 

Pkt. 1 Er der nogen, der har noget til eventuelt? - præsentationsrunde 

 

Pkt. 2 Velkommen til eleverne og nyt fra eleverne: 

Cecilie: Der er lavet en plan for fodboldbanerne, så man ved, hvem der kan 

bruge dem i hvilke pauser. 

Henrietta: Elevrådet har ønsker om bænke i skoven, floorball, sjippetove, flere 

fliser i haven, og mange andre ting. Forslag til at der kan tjenes penge til 

elevrådet.  

Oplæg om det gode frikvarter i alle klasser, 5. og 6. klasse har været på lejr i 

Sønderborg.  

 

Pkt. 3 Indkommet siden sidst og orientering fra ledelsen 

 

- På TVÆRS møder deltager leder af daginstitutioner, repræsentant fra 

Pædagogisk Psykologisk Rådgivning PPR, skoleleder, repræsentant fra 

familieafdelingen og SSP – repræsentant.  Der har været talt om 

netvæksmøder - hvordan de kan opkvalificeres – afvikles på den bedst mulige 

måde. 

- Børnetallet i Dalgasskolen distrikt er dalende. Det har konsekvenser for 

lønsummen, da tildelingen sker pr. barn. 

- Skoledistrikter i Brande er på som punkt til næste skolebestyrelsesmøde, hvor 

skolechefen Thomas Garsdal deltager. Da Blåhøjs distrikt skal fjernes fra 

næste skoleår, skal der markeres andre grænser fra næste skoleår. Uhre 

Friskoles ligger i Artiums skoledistrikt 

- Der ligger en SSP-plan i forhold til bl.a. alkohol og digitaldannelse. Skolen 

underviser eleverne og kan facilitere fællesskabet imellem forældrene i 

forhold til de temaer. Tonny er SSP repræsentant fra Dalgasskolen og Anja 

fra Artium.  

- Barselsvikariat på Artium, 11 ansøgere. Der er samtaler onsdag den 

20.september fra 16.00. (For eftertiden spørges hele bestyrelsen, om de har 

lyst til at sidde med til de enkelte ansættelser). 
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Pkt. 4 Nyt fra formanden. 

Ellen træder ud af skolebestyrelsen. 

 

Der har været 2 møder i bestyrelsesformandsnetværket. Der er blevet formuleret 

et fælles høringssvar. Der er planlagt 8 formandsmøder om året. Morten finder 

ud af, om der er fastsat datoer.  

 

Skolebestyrelsen er ikke medlem af ”Skoler og samfund” længere.  

 

Pkt. 5 Fra forældrevalgt bestyrelse: 

Tilbagemeldinger fra forældremøder. 

Brian har lavet et udkast til en survey for at få et bedre overblik over, hvilke 

veje, der hovedsaligt benyttes til og fra skole. Sendes ud til forældrene.  

 

Morten har været på Dalgasskolen til forældremøde for forældrene i 

specialklasserne.  

 

Tanja har været med på 4. årgang i Blåhøj. Der blev talt om digital dannelse, der 

kommer også et forældremøde i 0.-1. klasse. 

Susanne Rasmussen har fortalt fra bestyrelsen på 4. årgang på Artium.  

 

Pkt. 6 Nyt fra personale på Skolerne: 

 

Dalgasskolen: På Dalgasskolen afholdes der i uge 22 en alternativ uge, hvor 

eleverne arbejder på tværs af de fællesskaber, de til dagligt færdes i. 

 

Artium: Er i gang med planlægning af fællesskabsugen i uge 41 – Pduls er 

tovholdere.  

 

Blåhøj: Intet nyt. 

 

Pkt. 7 Status Blåhøj Skole: 

Lige nu afvikles der personalesamtaler med det formål, at skabe et overblik over, 

personaletrivslen samt høre, hvad personalet gør sig af tanker om ønsker til 

deres arbejdsliv efter august 2024. 

Der er pt. 14-17 børn i SFO’en, og 45 børn i skoledelen. 

Der er god stemning i blandt – de trives med hinanden. Der er lavet et årshjul, 

bestående af de fire årstider, der er angivende for de temaer, der arbejdes med 

på skolen. 

Friskolen er ved at undersøge, hvor mange der vil lave en bindende tilmelding. 

Efter jul sender Susanne Rasmussen et skriv ud, hvor man som forældre kan 

tilkendegive, hvor man ønsker ens barn/børn skal gå fra august 2024. 

 

Pkt. 8 Besøg af Søren Brønniche 

Status på udskolingen og SSP – Artium: 

7 årgang består af 5 klasser + en base, 8. årgang består af 4 klasser og 9. årgang 

består ligeledes af 4. klasser. Der bliver ofte dannet nye klasser til 9. årgang, da 

der er tradition for, at mange elever søger efterskole. Der er desuden en base med 

prøveforberedende undervisning samt en base med et mere praktisk formål. Det 

er det største elevtal, der har været i udskolingen nogensinde. I 8. og 9. årgang 

bliver undervisningen mere prøveorienteret. Der er nu afsluttende prøver også i 

8. klasse. Valgfag skal afsluttes her. 
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Der er et stort ungemiljø, det er næsten halvdelen af skolens elever. Ca. 90% af 

eleverne, er aktive i ungdomsskolen, landets største %-tal.  

 

Der er hver anden måned SSP møde, hvor politiet, repræsentanter fra skolerne, 

ledelsesrepræsentanter og den socialfaglige medarbejder deltager. Der er 

arbejdet med emner som ”det gode unge liv” og ”digital dannelse”. Dagsordenen 

består af de forebyggende indsatser. 

Der er i Brande udbredt bekymring omkring situationen i Brande lige nu 

omkring bl.a. hash og puf bars lige pt. Der har været afholdt samtaler med elever 

og forældre. Der er nu også bedragerisager og dummebøder. Det foregår helt ned 

på mellemtrinnet. Der er meget tavshed omkring det, der sker, hvis man siger 

noget, så ”snitcher” man, altså man sladrer. Man tør ikke sige noget, så kan man 

få trusselsbeskeder. Der har været afholdt forældremøde på 8. årgangs. Der 

indføres nul tolerance. Der er fuld opbakning fra forældrenes side. Der kommer 

brev ud til alle forældre på 8. årgang i morgen (onsdag den 13. september). 

Brevet sendes også til skolebestyrelsen. Det er svært at få det undervisningsmiljø, 

som skolen gerne vil have. Der har været lavet indsatser på 8. årgang, men det 

har ikke haft den store virkning. Det er meget ødelæggende for resten af 

elevgruppen. Elever kan bortvises 10 dage på et skoleår. Der er lavet en klar 

procedure for, hvordan en bortvisning foregår. Der er mulighed for at 

forældrene deltager i undervisningen. Det er Søren og Susanne, som står for 

dette. 

Der har været mange indsatser på årgangen, dog uden ønskede virkning. 

Ungdomsskolen har også lavet mange tiltag.  

Det er vigtigt, at forældrefællesskaberne også er til stede i overbygningen. 9. 

årgang har lige nu forældrespisninger med fuld opbakning.  

Det at eleverne bliver blandet i de nye 7. klasser, har også en betydning for 

forældrefællesskaber.  

 

Pkt. 9 Resultater af National trivselsundersøgelse. 

Nedslag på de enkelte skoler og fokus. 

Der er arbejdet med trivselsundersøgelserne på et personalemøde på 

Dalgasskolen. På Artium arbejdes der på afdelingsmøder.  

 

Der er indført pauser med indhold på Artium. Der er noget at gå ud til i 

pauserne.  

 

Pkt. 10 Eventuelt 

Spørgsmål til SFO’en, der opfordres til at tage kontakt til SFO-lederen.  

 

 

Referatet godkendes: Et sidste punkt, der hedder underskrift af referat indtil der er styr på 

online underskrift. 


